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Plats och tid Alströmerteatern, 
Alströmergymnasiet 

Paragrafer §§1-33 

 kl. 18:00-19:55 
  
Beslutande  Sebastian Aronsson (S) (vice ordförande) 

Dennis Alvdén (M) (2:e vice ordförande) 
Simon Waern (S) 
Camilla Stensson (S) 
Anton César (S) 
Birgit Börjesson (S) 
Leif Hansson (S) 
Rebecka Gustin (S) 
Håkan Stern (S) 
Pamela Nilsson Ludvigsson (S) 
Peter Norlander (S) 
Irene Jonsson (S) 
Anita Hedén-Unosson (S) 
Daniel Filipsson (M) 
Eva-Lotta Pamp (M) 
Magnus Linde (M) 
Thomas Thim (M) 
Thorsten Larsson (M) 
Per-Gordon Tranberg (M) 
Jimmy Lanevik (M) 
Kjerstin Hansson (SD) 
Mats Bjelkemyr (SD) 
Boris Jernskiegg (-) 
Agneta Grange (-) 
Jill Holm (-) 
Otto Stryhn (-) 
Heidi Hankanen Ängberg (C) 
Ingbritt Johansson (C) 
Emily Munter (V) 
Martin Lindberg (V) 
Sanna Dabolins (V) 
Marcus Wallin (V) 
Lady France Mulumba (KD) 
Kent Perciwall (KD) 
Ann-Lie Tulokas Olsson (KD) 
David Skoog (KD) 
Stefan Bedö (L) 
Jens Christian Berlin (L) 
Anne Gunnevik (L) 
Karin Josefsson (L) 
Amanda Andersson (MP) 
Morgan Fredvi (S) ersätter Anders Sandberg (S) 
Roger Andersson (S) ersätter Annette Heineman (S) 
Inger Carlborg (M) ersätter Linda Espeving (M) (ordförande) 
Lana Hakmet (M) ersätter Karin Schagerlind (M) 
Gunilla Gomér (SD) §§15-33 ersätter Lars-Olof Jaeger (-) 
Johan Fogelberg (C) ersätter Annika Qarlsson (C) 
Patrik Eriksson (V) ersätter Annica Jonsson (V) 
Mats Eriksson (MP) ersätter Ulla Dalén (MP) 
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Övriga deltagare Maria Standar (kommundirektör) 

Cecilia Knutsson (stabschef) 
Ulrika Månsson (kommunsekreterare) 
Jenny Hellsten (demokratistrateg) 

  
Utses att justera Jens Christian Berlin 

Martin Lindberg 
  
Justeringens plats och 
tid 

Protokollet justeras på distans. 

  
 

Sekreterare  
 Ulrika Månsson 

Ordförande  
 Sebastian Aronsson (S)  

Justerande  
 Jens Christian Berlin Martin Lindberg 
 

Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits på Alingsås kommuns digitala anslagstavla.      
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§ 1 Beslut om utgående ärende 

§ 2 Revidering av Västra Götalandsregionens riktlinjer och standard för fysisk 
tillgänglighet 

§ 3 Fastställande av ny förbundsordning för Göteborgsregionens 
kommunalförbund (GR) 

§ 4 Principfråga miljöärenden, Alingsås och Vårgårda Räddningstjänstförbund 
§ 5 Tilläggstaxa avfall 2024 

§ 6 Justering av taxor och avgifter 2024, Alingsås och Vårgårda 
Räddningstjänstförbund 

§ 7 Utvidgning av verksamhetsområde VA etapp 3 i Västra Bodarna 
§ 8 Utvidgning av verksamhetsområde VA etapp 4 i Västra Bodarna 
§ 9 Upphävande av beslut gällande utträde ur Samordningsförbundet Insjöriket 
§ 10 Aktieägartillskott till Alingsåshem lokaler AB 
§ 11 Ändring av bolagsordning för Alingsås Energi Elnät AB 
§ 12 Nyemission Alingsås Energi Elnät AB 
§ 13 Svar på motion gällande att skrota hälsoscheman - Marcus Wallin (V) 

§ 14 Svar på motion gällande terränganpassade rullstolar - Heidi Hankanen 
Ängberg (C) 

§ 15 Svar på motion gällande skolmat - Boris Jernskiegg (SD) 
§ 16 Svar på motion gällande droger i avloppsvattnet - Boris Jernskiegg (SD) 
§ 17 Svar på motion gällande cykelväg Edsås till Tallåsen - Boris Jernskiegg (SD) 

§ 18 Svar på motion gällande cykelbana Hemsjö - Boråsvägen - Boris Jernskiegg 
(SD) 

§ 19 Fråga till kommunstyrelsens vice ordförande gällande Palestinas flagga - 
Marcus Wallin (V) 

§ 20 Fråga till kommunstyrelsens ordförande gällande oppositionsråd - Marcus 
Wallin (V) 

§ 21 
Interpellation till kommunstyrelsens ordförande gällande arbetet med 
klimatstrategin och dess tillhörande handlingsplaner - Amanda Andersson 
(MP) 

§ 22 Interpellation till kommunstyrelsens ordförande gällande arbetet med 
mänskliga rättigheter i Alingsås kommun - Marcus Wallin (V) 

§ 23 Motion gällande behovet av en klimatanpassningsstrateg - Amanda 
Andersson (MP) 

§ 24 Motion gällande eldupphör - Marcus Wallin (V) 

§ 25 Avsägelse av uppdrag som ledamot i kommunfullmäktige - Susanna Nerell 
(C) 

§ 26 Avsägelse av uppdrag som ledamot i bygg- och miljönämnden - Magnus 
Carlsson (M) 

§ 27 Avsägelse av uppdrag som ledamot i bygg- och miljönämnden - Jesper 
Nicoletti (S) 

§ 28 Avsägelse av uppdrag som ersättare i socialnämnden - Anton Bondesson 
(KD) 

§ 29 Avsägelse av uppdrag som ersättare i bygg- och miljönämnden - Dennis 
Alvdén (M) 

§ 30 Avsägelse av uppdrag som ersättare i valnämnden - Margaretha Sjöberg (S) 
§ 31 Kommunalt kompletteringsval – Ledamot i bygg- och miljönämnden efter 
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Magnus Carlsson (M), Dennis Alvdén (M) 

§ 32 Kommunalt kompletteringsval – Ersättare i valnämnden efter Margaretha 
Sjöberg (S), Anders Almén (S) 

§ 33 Meddelanden 
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§ 1 
Beslut om utgående ärende 

Ärendebeskrivning 
Kommunfullmäktige antog den 25 oktober 2023, § 188 en ny arbetsordning. Enligt § 11 i 
arbetsordningen, Tillkännagivande av sammanträde, ska förändringar i ärendelistan som 
görs efter att sammanträdet har tillkännagivits på kommunens anslagstavla meddelas i 
separat punkt under sammanträdet. 
  
Följande ärenden har kungjorts men kommer utgå från dagens sammanträde:   

1. Motion gällande eldupphör - Marcus Wallin (V) 

  
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att följande ärende utgår från dagens sammanträde: 

1. Motion gällande eldupphör - Marcus Wallin (V) 
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§ 2  2023.490 KS   
Revidering av Västra Götalandsregionens riktlinjer och standard för 
fysisk tillgänglighet  
Ärendebeskrivning 
Kommunfullmäktige i Alingsås kommun antog den 12 december 2012, § 208 Västra 
Götalandsregionens riktlinjer och standarder för fysisk tillgänglighet. Riktlinjerna infattade 
krav på tillgänglighet och användbarhet i den fysiska miljön. 
  
I Västra Götalandsregionen har Styrelsen för fastighet, stöd och service den 22 september 
2023, §114 beslutat om revidering av riktlinjer och standard för fysisk tillgänglighet 
tillgängliga och användbara miljöer version 3.2 203 integrerat med Tillgänglighetsdatabasen 
(TD). Riktlinjerna gäller från och med 1 november 2023 i Västra Götaland. 
  
Beredning 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 11 december 2023 lämnat följande yttrande: 
  
Kommunledningskontoret har mottagit Västra Götalandsregionens reviderade riktlinjer och 
standarder för fysisk tillgänglighet. Tillgängliga och användbara miljöer för fysik tillgänglighet 
kräver ett ansvarstagande från både fastighetsägare och verksamhetsansvarig. Riktlinjerna 
omfattar krav på tillgänglighet och användbarhet vid: ny- om- och tillbyggnad av lokaler där 
allmänheten har tillträde, nyförhyrning (som förhandlingsunderlag), tomter som tas i anspråk 
för bebyggelse, nyanläggning på allmänna platser och åtgärder av enkelt avhjälpta hinder i 
befintliga lokaler dit allmänheten har tillträde och på befintliga allmänna platser, arbetslokal 
och upphandling. 
  
Den nya versionen av riktlinjerna och standarderna är enklare att navigera i och ger konkreta 
exempel på hur olika tillgänglighetsanpassningar kan utformas. Den är på ett tydligare sätt 
kopplad till tillgänglighetsdatabasen, som är det redskap som hjälper till att inventera 
tillgängligheten för fastighetsägare och verksamhetsutövare. Tillgänglighetsdatabasen är 
även ett redskap för personer som vill besöka lokalerna och med hjälp av 
tillgänglighetsdatabasen kan individen själv se hur tillgänglig besöksmålet är och på så vis 
avgöra om de självständigt kan besöka det eller om de behöver någon form av hjälp för att ta 
sig fram. 
  
I handläggningen av ärendet har rådet för mänskliga rättigheter i Alingsås kommun yttrat sig 
och anser att Alingsås ska anta den nya reviderade versionen av riktlinjer och standarder. 
Genom det kan vi fortsätta arbetet och leva upp till dagens krav och skapa livskvalitet för 
alla. 
  
Det nationella målet för funktionshinderspolitiken är att, med FN:s konvention om rättigheter 
för personer med funktionsnedsättning som utgångspunkt, uppnå jämlikhet i levnadsvillkor 
och full delaktighet för personer med funktionsnedsättning i ett samhälle med mångfald som 
grund. Målet ska bidra till ökad jämställdhet och till att barnrättsperspektivet ska beaktas. 
Västra Götalandsregionen har förutom att uppdatera riktlinjerna och standarderna även gjort 
en användarvänlig digital plattform, där det är enklare att söka och hitta i dessa dokument. 
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Alingsås kommun har sedan 2012 använt sig av Västra Götalandsregionens riktlinjer och 
standarder för fysisk tillgänglighet i arbetet med att göra den fysiska miljön välkomnande för 
så många som möjligt. 
  
Kommunledningskontoret ser positivt på att riktlinjerna och standarder reviderats och att den 
reviderade versionen ger fastighetsägare och verksamhetsansvariga verktyg för det fortsatta 
arbetet och att leva upp till dagens krav, att genom tillgänglighet skapa livskvalitet för alla, 
samt att anpassningar gjorts till en mer användarvänlig digital plattform. 
  
Kommunstyrelsen har den 11 december 2023, § 226 behandlat ärendet och antagit de nya 
riktlinjerna. 
 

Beslut 
Västra Götalandsregionens riktlinjer och standarder för fysisk tillgänglighet, tidigare antagna 
av kommunfullmäktige den 12 december 2012, § 208 upphävs. 
 

Expedieras till  
Samtliga nämnder 
 

Beslutsunderlag 
• §226 KS Revidering av Västra Götalandsregionens riktlinjer och standard för fysisk 

tillgänglighet 
• Riktlinjer och standarder för fysisk tillgänglighet 2021-01-20, Västra 

Götalandsregionen 
• Tjänsteskrivelse - Revidering av Västra Götalandsregionens riktlinjer för standarder 

för fysisk tillgänglighet 
• §212 KSAU Revidering av Västra Götalandsregionens riktlinjer och standard för 

fysisk tillgänglighet 
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§ 3  2023.550 KS   
Fastställande av ny förbundsordning för Göteborgsregionens 
kommunalförbund (GR)  
Ärendebeskrivning 
Göteborgsregionens kommunalförbund (GR) beslutade 12 december 2023, § 39, att 
fastställa ny förbundsordning för förbundet. Enligt kommunallagen ska förbundsordningen 
fastställas av respektive medlems fullmäktige för att träda i kraft.  
  
Innan beslutet togs av förbundsfullmäktige har förslaget till ny förbundsordning varit på 
remiss hos samtliga förbundsmedlemmar. 
  
Beredning 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 15 januari 2024 lämnat följande yttrande: 
 
Kommunledningskontoret bedömer i enlighet med tidigare yttrande i samband med 
remissrundan, att förslaget till ny förbundsordning är väl genomarbetat och uppfyller samtliga 
krav som kommunallagen ställer på en förbundsordning för kommunalförbund. Förslaget 
förtydligar, speglar och reglerar även i övrigt de uppdrag och uppgifter som ankommer på 
GR men som tidigare inte funnits tydligt utpekade i förbundsordningen. Inkomna remissvar 
från andra medlemmar och därefter följande revideringar föranleder ingen annan bedömning 
från kommunledningskontoret än att förbundsordningen föreslås att antas. 
  
Kommunstyrelsen har den 5 februari 2024, § 2 behandlat ärendet. 
 

Beslut 
Förbundsordning för Göteborgsregionens kommunalförbund fastställs. 
 

Expedieras till  
Göteborgsregionens kommunalförbund (GR) 
 

Beslutsunderlag 
• §2 KS Fastställande av ny förbundsordning för Göteborgsregionens 

kommunalförbund (GR) 
• Tjänsteskrivelse - Fastställande av ny förbundsordning för Göteborgsregionens 

kommunalförbund (GR) 
• § 39 förbundsfullmäktige GR - Förbundsordning för Göteborgsregionens 

kommunalförbund (GR) 
• Förslag på förbundsordning för GR 
• Tjänsteskrivelse GR - Förslag GR förbundsordning för fastställelse 
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§ 4  2023.520 KS   
Principfråga miljöärenden, Alingsås och Vårgårda 
Räddningstjänstförbund  
Ärendebeskrivning 
Naturvårdsverket genomför en nationell inventering av förorenade områden i syfte att kunna 
bedöma vilka risker de utgör för människors hälsa och miljön samt för att kunna prioritera 
vilka områden som ska åtgärdas först. Som ett led i detta har Miljöskyddsenheten i Alingsås 
kommun förelagt AVRF att inventera fyra fastigheter där släckskum innehållande PFAS 
använts vid övning samt de spridda platser där släckskum använts vid insats. Det är 
sannolikt att även Vårgårda kommun kan komma att förelägga förbundet med liknande 
arbete.  
  
Skum som innehåller PFAS inte har använts sedan förbundet bildades, utan användes under 
den tid då medlemskommunerna ansvarade för räddningstjänsten. Kostnaderna för arbetet 
är svåra att uppskatta då de beror på vad som framkommer vid inventering och provtagning. 
AVRF har inte möjlighet att hantera dessa kostnader inom nuvarande ram och en ökning av 
ramen behövs om AVRF ska stå för dem. Då både kostnadens storlek och dess fördelning i 
tid är osäker, finns det risk för en försvårad ekonomistyrning för AVRF under flera år 
framöver. Med anledning härav, föreslås att alla kostnader rörande inventering, provtagning, 
åtgärder samt handläggning, ska bekostas av respektive medlemskommun. Förslagsvis 
samordnar AVRF fortsatt arbetet och vidarefakturerar kostnaderna till respektive 
medlemskommun. 
  
Direktionen för Alingsås och Vårgårda Räddningstjänstförbund beslutade den 7 december, § 
38, att alla kostnader rörande inventering, provtagning, åtgärder och handläggning av 
förorenade områden till följd av användning av PFAS-innehållande släckskum som skett 
innan förbundsbildningen, ska ligga på respektive medlemskommun. 
  
Beredning 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 12 december 2023 lämnat följande yttrande: 
  
Kommunledningskontoret har tagit del av beslutsunderlaget och beslutet från direktionen för 
Alingsås och Vårgårda Räddningstjänstförbund och har inget att erinra mot förslaget. 
Kommunledningskontoret anser det vara rimligt att respektive kommun står för sina 
respektive kostnader i dessa ärenden. 
  
Kommunstyrelsen har den 5 februari 2024, § 3 behandlat ärendet. 

9



Kommunfullmäktige 
Protokoll 
  
2024-02-28  

 

  
 
 

 
    Utdragsbestyrkande 

 

 

  
 

Beslut 
Alla kostnader rörande inventering, provtagning, åtgärder och handläggning av förorenade 
områden till följd av användning av PFAS-innehållande släckskum som skett innan 
förbundsbildningen, ska ligga på respektive medlemskommun. 
 

Expedieras till  
AVRF 
 

Beslutsunderlag 
• §3 KS Principfråga miljöärenden, Alingsås och Vårgårda Räddningstjänstförbund 
• Tjänsteskrivelse - Principfråga miljöärenden, Alingsås och Vårgårda 

Räddningstjänstförbund 
• § 38 AVRF - Principfråga miljöärenden 
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§ 5  2023.556 KS   
Tilläggstaxa avfall 2024  
Ärendebeskrivning 
Tekniska nämndens avfallsverksamhet ansvarar för insamling av hushållsavfall.  
Från och med januari 2024 tar kommunen över ansvaret för insamlingen av förpackningar 
från hushåll och samlokaliserade verksamheter.  
  
Avfallsavdelningen vill kunna erbjuda mindre verksamheter och kommunens egna 
verksamheter insamling av förpackningar i 4-fackskärl där så är möjligt. De aktörer som 
agerar på marknaden idag för insamling av förpackningar erbjuder främst insamling i 
separata kärl då deras fordonsflotta består av en- och två-facksbilar. Många mindre 
verksamheter har små avfallsutrymmen och avstår därför möjligheten att ha en 
fastighetsnära insamling.  
  
Om avfallsavdelningen kan få med en tjänst i taxan som möjliggör insamling hos mindre 
verksamheter så kommer vi kunna öka kundnöjdheten samt öka utsorteringen av 
förpackningar hos mindre verksamheter.  
  
Beredning 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 28 december 2023 lämnat följande yttrande: 
 
Kommunledningskontoret har tagit del av förslaget och har inget erinra mot det utan 
rekommenderar att taxan fastställs. 
  
Kommunstyrelsen har den 5 februari 2024, § 4 behandlat ärendet. 
 

Beslut 

1. Ny tilläggstaxa för avfall fastställs. 
2. Tilläggstaxan börjar gälla 1 mars 2024. 

 

Expedieras till  
Tekniska nämnden 
 

Beslutsunderlag 
• §4 KS Tilläggstaxa avfall 2024 
• Ordförandebeslut TEN - Tilläggstaxa avfall 2024 
• Renhållningstaxa 2024 med tilläggstaxa avfall - Reviderad version 
• Tjänsteskrivelse - Tilläggstaxa avfall 2024 
• §84 TEN - Tilläggstaxa avfall 2024 
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§ 6  2023.519 KS   
Justering av taxor och avgifter 2024, Alingsås och Vårgårda 
Räddningstjänstförbund  
Ärendebeskrivning 
Beslut om taxor och avgifter 2024 för Alingsås och Vårgårda Räddningstjänstförbund 
fattades på direktionsmöte den 13 oktober 2023. Under december tecknades nytt avtal med 
SOS-alarm där en kostnad på 66,13 kr påförs för förbundets larmserver och varje 
automatiskt brandlarm som är kopplat till den.  
  
Med anledning av detta önskar förbundet justera upp årsavgiften för förbundets automatiska 
brandlarm med 794 kr för 2024. Justeringen gäller automatiska brandlarm som är AVRF-
anslutna. 
  
Direktionen beslutade den 7 december, § 36, att föreslå kommunfullmäktige i respektive 
medlemskommun att anta justering av Taxor och avgifter 2024 för Alingsås och Vårgårda 
Räddningstjänstförbund. 
  
Beredning 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 12 december 2023 lämnat följande yttrande: 
 
Kommunledningskontoret har tagit del av förslaget till justerad taxa från Alingsås och 
Vårgårda Räddningstjänstförbund och har inget att erinra mot förslaget.  
  
Kommunstyrelsen har den 5 februari 2024, § 5 behandlat ärendet. 
 

Beslut 
Taxor och avgifter 2024 för Alingsås och Vårgårda Räddningstjänstförbund antas. 
 

Expedieras till  
AVRF 
 

Beslutsunderlag 
• §5 KS Justering av taxor och avgifter 2024, Alingsås och Vårgårda 

Räddningstjänstförbund 
• Tjänsteskrivelse - Justering av taxor och avgifter 2024, Alingsås och Vårgårda 

Räddningstjänstförbund 
• § 36 AVRF - Justering av taxor och avgifter 2024 
• Taxor och avgifter 2024, justerad 
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§ 7  2023.537 KS   
Utvidgning av verksamhetsområde VA etapp 3 i Västra Bodarna  
Ärendebeskrivning 
Tekniska nämnden har till kommunstyrelsen inkommit med ärende gällande utvidgning av 
verksamhetsområde för allmänna vatten- och avloppsanläggningar avseende fastigheter 
inom etapp 3 i Västra Bodarna, väster om järnvägen. 
  
Tekniska nämnden beslutade den 23 oktober 2023, § 69 att samhällsbyggnadsförvaltningens 
förslag att utvidga verksamhetsområde för allmänna vatten-och avloppsanläggningar i 
utbyggnadsetapp 3 i Västra Bodarna i enlighet med kartbilaga 1 och fastighetslista i bilaga 2 
godkänns och sänds vidare för fastställande i kommunfullmäktige. 
  
Ett beslut om att utvidga verksamhetsområde för allmänna vatten- och avloppsanläggningar 
är av principiell karaktär och ärendet beslutas därmed slutligen i kommunfullmäktige.  
  
Beredning 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 16 januari 2024 lämnat följande yttrande: 
  
Det aktuella området ligger utanför detaljplanerat område. Området ligger inom den 
fördjupade översiktsplanen (FÖP) för Västra Bodarna, verksamhetsområdets utvidgning 
överensstämmer med riktlinjerna i den fördjupade översiktsplanen.  
  
Kommunledningskontoret konstaterar att förslaget stämmer överens med gällande 
översiktsplan, fördjupad översiktsplan och Agenda 2030, delmål 6, rent vatten och sanitet. 
  
Kommunledningskontoret har inget att erinra mot förslaget. 
  
Kommunstyrelsen har den 5 februari 2024, § 6 behandlat ärendet. 
 

Beslut 
Utvidgning av verksamhetsområde för allmänna vatten- och avloppsanläggningar för 
fastigheter inom utbyggnadsetapp 3 i Västra Bodarna i enlighet med kartbilaga 1 och 
fastighetslista i bilaga 2, fastställs. 
 

Expedieras till  
Tekniska nämnden 
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Beslutsunderlag 
• §6 KS Utvidgning av verksamhetsområde VA etapp 3 i Västra Bodarna 
• Tjänsteskrivelse - Verksamhetsområde VA etapp 3 i Västra Bodarna 
• §69 TEN - Verksamhetsområde VA etapp 3 i Västra Bodarna 
• Bilaga - Fastighetslista etapp 3 
• Bilaga - VA-karta verksamhetsområde etapp 3 
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§ 8  2023.549 KS   
Utvidgning av verksamhetsområde VA etapp 4 i Västra Bodarna  
Ärendebeskrivning 
Tekniska nämnden har till kommunstyrelsen inkommit med ärende gällande utvidgning av 
verksamhetsområde för allmänna vatten- och avloppsanläggningar avseende fastigheter 
inom etapp 4 i Västra Bodarna, väster om järnvägen. 
  
Tekniska nämnden beslutade den 23 oktober 2023 § 70 att samhällsbyggnadsförvaltningens 
förslag att utvidga verksamhetsområde för allmänna vatten- och avloppsanläggningar i 
utbyggnadsetapp 4 i Västra Bodarna i enlighet med kartbilaga 1 och fastighetslista i bilaga 2 
godkänns och sänds vidare för fastställande i kommunfullmäktige. 
  
Ett beslut om att utvidga verksamhetsområde för allmänna vatten- och avloppsanläggningar 
är av principiell karaktär och ärendet beslutas därmed slutligen i kommunfullmäktige.  
  
Beredning 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 16 januari 2024 lämnat följande yttrande: 
  
Det aktuella området ligger utanför detaljplanerat område. Området ligger inom den 
fördjupade översiktsplanen (FÖP) för Västra Bodarna, verksamhetsområdets utvidgning 
överensstämmer med riktlinjerna i den fördjupade översiktsplanen.  
  
Kommunledningskontoret konstaterar att förslaget stämmer överens med gällande 
översiktsplan, fördjupad översiktsplan och Agenda 2030, delmål 6, rent vatten och sanitet. 
  
Kommunledningskontoret har inget att erinra mot förslaget. 
  
Kommunstyrelsen har den 5 februari 2024, § 7 behandlat ärendet. 
  
 

Beslut 
Utvidgning av verksamhetsområde för allmänna vatten- och avloppsanläggningar för 
fastigheter inom utbyggnadsetapp 4 i Västra Bodarna i enlighet med kartbilaga 1 och 
fastighetslista i bilaga 2, fastställs. 
 

Expedieras till  
Tekniska nämnden 
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    Utdragsbestyrkande 

 

 

  
 

Beslutsunderlag 
• §7 KS Utvidgning av verksamhetsområde VA etapp 4 i Västra Bodarna 
• Tjänsteskrivelse - Verksamhetsområde VA etapp 4 i Västra Bodarna 
• §70 TEN - Verksamhetsområde VA etapp 4 i Västra Bodarna 
• Bilaga - Fastighetslista, etapp 4 
• Bilaga - VA-karta, etapp 4 
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§ 9  2023.509 KS   
Upphävande av beslut gällande utträde ur Samordningsförbundet 
Insjöriket  
Ärendebeskrivning 
Samordningsförbundet Insjöriket är en samverkansform för Arbetsförmedlingen, 
Försäkringskassan, Västra Götalandsregionen och fem kommuner i Insjöriket (Mölndal, 
Partille, Härryda, Lerum och Alingsås). Kommunfullmäktige fattade den 26 maj 2021, § 94 
beslut om att Alingsås kommun skulle begära utträde ur Samordningsförbundet Insjöriket, då 
socialförvaltningen i samråd med kultur- och utbildningsförvaltningen bedömde att alltför få 
Alingsåsare hade möjlighet att nyttja förbundets insatser och att det var viktigare att utveckla 
resurserna lokalt för att bättre kunna möta behoven för målgruppen personer som står långt 
ifrån arbetsmarknaden. Enligt § 15 i Samordningsförbundet Insjörikets förbundsordning 
framgår att uppsägningstiden är tre kalenderår. Sedan kommunfullmäktige fattade beslut om 
utträde har Samordningsförbundet Insjörikets styrelse beslutat om förändrat uppdrag för 
förbundet och nu kan varje enskild kommun avropa resurser och erbjuda verksamhet lokalt 
istället för att förbundet utför insatser. Under 2022 har medlemskommunerna ihop med 
Försäkringskassan, Arbetsförmedlingen, Västra Götalandsregionen och 
Samordningsförbundet Insjöriket arbetat med denna omställning och från och med mars 
2023 har Alingsås prerehabiliterande verksamhet enligt modellen ACTivera finansierat av 
förbundet. För att kunna fortsätta detta arbete behöver kommunen upphäva beslutet om 
utträde ur samordningsförbundet Insjöriket. 
  
Beredning 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 12 januari 2024 lämnat följande yttrande: 
 
Socialnämnden har den 14 november 2023, § 56 behandlat ärendet och beslutat att föreslå 
kommunfullmäktige att upphäva beslutet om utträde ur Samordningsförbundet Insjöriket. 
Kommunledningskontoret har inget ytterligare att tillägga. 
  
Kommunstyrelsen har den 5 februari 2024, § 8 behandlat ärendet. 
  
Anförande 
Anförande hålls av Leif Hansson (S) och Kent Perciwall (KD).  
 

Förslag till beslut på sammanträdet 
Leif Hansson (S) och Kent Perciwall (KD) föreslår att kommunstyrelsens förslag till beslut 
bifalls. 
 

Beslut 
Beslutet om utträde ur Samordningsförbundet Insjöriket från den 26 maj 2021, § 94 upphävs. 
 

Expedieras till  
Socialnämnden, Samordningsförbundet Insjöriket 
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Beslutsunderlag 
• §8 KS Upphävande av beslut gällande utträde ur Samordningsförbundet Insjöriket 
• Tjänsteskrivelse - Upphävande av beslut gällande utträde ur Samordningsförbundet 

Insjöriket 
• §56 SN - Förnyelse av medlemskap i Samordningsförbundet Insjörikt 
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§ 10  2023.541 KS   
Aktieägartillskott till Alingsåshem lokaler AB  
Ärendebeskrivning 
Kommunstyrelsen beslutade i sin budget inför 2023–2025 att ge kommunledningskontoret i 
uppdrag att ta fram en kommunkoncernövergripande handlingsplan för välfärdens 
finansiering under 2020-talet. Kommunstyrelsen antog handlingsplanen den 11 december 
2023, § 217.  
  
Syftet med handlingsplanen är att genomföra genomtänkta långsiktiga åtgärder för att 
underlätta för kommunen att kunna hantera kommande kostnadsökningar, framförallt 
gällande kommunens lokaler. Åtgärderna som omnämns är av övergripande karaktär och 
flera av områdena kräver ytterligare utredning och beslut för genomförande, exempelvis 
aktieägartillskott till Alingsåshem lokaler AB. 
  
Beredning 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 19 januari 2024 lämnat följande yttrande: 
  
Alingsås kommun har ett stort behov av flera nya verksamhetslokaler under kommande 
mandatperioder. Kommunledningskontoret ser med fördel att det är det kommunala bolaget 
Alingsåshem lokaler AB som blir ägare för dessa lokaler. Av bolagets ägardirektiv framgår 
också att grundprincipen är att bolaget ska äga de lokaler där kommunen förväntas bedriva 
verksamhet under en längre tid.  
  
För att det kommunala bolaget ska kunna hantera detta på ett finansiellt ansvarsfullt sätt bör 
en av åtgärderna vara att kommunen ger ett ovillkorat aktieägartillskott om 500 mnkr till 
bolaget för att minska skuldsättningsgraden och samtidigt stärka soliditeten. I den budget 
som Fastighetskoncernen Alingsåshem AB lämnat in för åren 2024-2026 framgår att 
fastighetskoncernen framfört ett lånebehov om drygt 700 mnkr för dessa år. Ett tillskott från 
ägaren innebär minskad skuldsättning för dotterbolaget och därmed lägre räntekostnader för 
bolaget. Lägre kostnader för bolaget innebär att hyrorna för kommunens förvaltningar kan 
hållas på en lägre nivå vid nytecknande och avtalsförlängning än vad som hade blivit fallet 
utan aktieägartillskottet. För kommunkoncernen som helhet är det en fördel att kunna nyttja 
viss överlikviditet i kommunen genom att tillföra medel till ett dotterbolag i behov av medel. 
Det innebär också lägre räntekostnader för hela kommunkoncernen vilket är fördelaktigt i 
dagsläget med höga räntenivåer och osäkerhet i omvärlden. Lägre belåning innebär också 
förmånligare räntevillkor från långivarna i normalfallet. Egna medel är att föredra för att 
finansiera kommunkoncernens investeringar.  
  
Alingsåshem lokaler AB konstaterar i sin senaste årsredovisning att en av bolagets största 
risker är ökande räntekostnader, vilket på sikt försvårar bolagets möjligheter att bidra till 
kommunens allt högre krav på investeringar. Med en fortsatt ökning av antalet invånare 
kommer kommunen fortsatt ha ett stort behov av upprustade och nya verksamhetslokaler.  
  
I årsredovisningen för 2022 kan utläsas att för första gången på lång tid så minskade 
bolagets soliditet, till största delen på grund av den höga investeringstakten gällande 
verksamhetslokaler. Ett aktieägartillskott skulle både minska bolagets skuldsättning och 
stärka soliditeten. Av bolagsordningen framgår att bolagets verksamhet ska bedrivas i ett 
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2024-02-28  

 

  
 
 

 
    Utdragsbestyrkande 

 

långsiktigt och ekonomiskt, socialt och ekologiskt hållbart perspektiv. Vidare framgår av 
bolagets ägardirektiv att ändamålet med bolagets verksamhet är att erbjuda kostnadseffektiv 
förvaltning och att säkerställa en stabil ekonomisk utveckling för att möjliggöra ett långsiktigt 
agerande. Bolaget är dessutom skyldigt att utföra de uppdrag som bolaget tilldelas av sin 
ägare. Det är bolagets styrelse som ansvarar för att följa bolagsordning och ägardirektiv och 
leva upp till ägarens krav om en hållbar ekonomi. I dagsläget är kommunens behov av 
verksamhetslokaler och bolagets investeringstakt mycket hög i förhållande till bolagets 
ekonomiska ställning. 
  
Förslaget bedöms väsentligt underlätta för bolaget, styrelsen och kommunkoncernen att 
slippa lånefinansiera samtliga kommande investeringar och därmed riskera en hög 
skuldsättning. 
  
Fastighetskoncernen står för merparten av de lån som kommunen tar upp och har således 
att ta hänsyn till kommunens nu gällande lånetak om 5 mdkr. Förslaget innebär att detta inte 
påverkar nivån på lånetaket utan kommunen kommer att finansiera aktieägartillskottet med 
egna medel och eventuell avyttring av värdepapper. Kommunledningskontoret gör 
bedömningen att eventuell ytterligare upplåning därför inte bedöms vara aktuell de närmaste 
åren.  
  
Aktieägartillskottet kan inte lämnas direkt till Alingsåshem lokaler AB utan måste lämnas till 
respektive dotterbolag i olika steg. Alingsås kommun lämnar ett ovillkorat aktieägartillskott till 
AB Alingsås Rådhus, som sedan lämnar ett ovillkorat aktieägartillskott till 
Fastighetskoncernen Alingsåshem AB som i sin tur slutligen lämnar ett ovillkorat 
aktieägartillskott till Alingsåshem lokaler AB. Respektive bolagsstyrelse behöver fatta beslut 
om aktieägartillskottet till Alingsåshem lokaler AB. 
  
Kommunstyrelsen har den 5 februari 2024, § 9 behandlat ärendet. 
  
Anförande 
Anförande hålls av Simon Waern (S), Daniel Filipsson (M), Jens Christian Berlin (L) och Lady 
France Mulumba (KD). 
  
 

Förslag till beslut på sammanträdet 
Simon Waern (S), Daniel Filipsson (M), Jens Christian Berlin (L) och Lady France Mulumba 
(KD) föreslår att kommunstyrelsens förslag till beslut bifalls. 
 

Beslut 

1. Kommunfullmäktige beviljar AB Alingsås Rådhus ett ovillkorat aktieägartillskott om 
500 mnkr.  

2. AB Alingsås Rådhus får i uppdrag att ge ett ovillkorat aktieägartillskott om 500 mnkr 
till Fastighetskoncernen Alingsåshem AB. 

3. Fastighetskoncernen Alingsåshem AB får i uppdrag att ge ett ovillkorat 
aktieägartillskott om 500 mnkr till Alingsåshem lokaler AB. 
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Expedieras till  
Klk-ek, Fastighetskoncernen Alingsåshem AB 
 

Beslutsunderlag 
• §9 KS Aktieägartillskott till Alingsåshem lokaler AB 
• Tjänsteskrivelse - Aktieägartillskott till Alingsåshem lokaler AB 
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§ 11  2024.042 KS   
Ändring av bolagsordning för Alingsås Energi Elnät AB  
Ärendebeskrivning 
Kommunfullmäktige godkände den 6 september 2023, § 133 bolagsordning för Alingsås 
Energi Elnät AB. Bolagsordningen fastställdes på extra bolagsstämma den 6 november 
2023, § 7. Moderbolaget Alingsås Energi AB önskar genomföra en nyemission i Alingsås 
Energi Elnät AB i syfte att öka aktiekapitalet, varför bolagsordningen behöver revideras. 
  
Föreslagen nyemission behandlas i separat ärende. 
  
AB Alingsås Rådhus bereder enligt Alingsås kommuns företagspolicy ärenden avseende 
dotterbolagens bolagsordningar. Kommunfullmäktige beslutar om ändringar i bolagsordning. 
  
Efter att kommunfullmäktige har beslutat att godkänna den nya bolagsordningen ska den 
fastställas på årsstämman 2024 för Alingsås Energi Elnät AB. 
  
Beredning 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 23 januari 2024 lämnat följande yttrande: 
  
Styrelsen i Alingsås Energi AB fattade på styrelsemöte den 23 januari 2024, § 4 beslut om 
revidering av bolagsordning. Lydelsen under § 5 i bolagsordningen ändras till ”Aktiekapitalet 
skall vara lägst fyra miljoner (4 000 000) kronor och högst sexton miljoner (16 000 000) 
kronor.” Lydelsen under § 6 i bolagsordningen ändras till ”I bolaget skall finnas lägst 40 000 
och högst 160 000 aktier.” 
  
AB Alingsås Rådhus har den 24 januari 2024, § 3 behandlat ärendet. 
  
Kommunstyrelsen har den 5 februari 2024, § 10 behandlat ärendet. 
 

Beslut 
Förslag till ny bolagsordning för Alingsås Energi Elnät AB godkänns. 
 

Expedieras till  
Alingsås Energi AB 
 

Beslutsunderlag 
• §10 KS Ändring av bolagsordning för Alingsås Energi Elnät AB 
• Tjänsteskrivelse - Ändring av bolagsordning för Alingsås Energi Elnät AB 
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§ 12  2024.050 KS   
Nyemission Alingsås Energi Elnät AB  
Ärendebeskrivning 
Moderbolaget för Alingsås Energi Elnät AB, Alingsås Energi AB, önskar genomföra en 
nyemission i Alingsås Energi Elnät AB i syfte att öka aktiekapitalet, som idag uppgår till 25 
tkr. 
  
Kommunfullmäktige fattar enligt Alingsås kommuns företagspolicy beslut i ärenden av 
principiell beskaffenhet för bolagen och det är AB Alingsås Rådhus som bereder ärenden 
inför beslut i kommunfullmäktige. 
  
Efter att kommunfullmäktige har beslutat att godkänna nyemissionen ska den fastställas på 
årsstämman 2024 för Alingsås Energi Elnät AB. 
  
Beredning 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 23 januari 2024 lämnat följande yttrande: 
  
Styrelsen för Alingsås Energi AB fattade på styrelsemöte den 23 januari 2024, § 5 beslut om 
att föreslå kommunfullmäktige att godkänna nyemission till Alingsås Energi Elnät AB enligt 
nedan. 

• Aktiekapitalet i Alingsås Energi Elnät AB ökas med 7 975 000 kr till 8 000 000 kr. 
• Antalet aktier i Alingsås Energi Elnät AB ökas med 79 750 aktier till 80 000 aktier. 
• De nya aktierna ska tecknas av Alingsås Energi AB. 
• De nya aktierna ska tecknas omedelbart i nämnt årsstämmoprotokoll och betalas 

inom två (2) veckor efter att årsstämman fattat beslut om nyemissionen. 
• Alingsås Energi AB ska betala 100 kr för varje aktie (teckningskursen). 
• Teckningskursen för de nya aktierna ska vara densamma som för tidigare aktiers 

kvotvärde. 
• Betalning ska ske med kontant betalning genom överföring mellan bankkonton. 
• Vinstutdelning för de nya aktierna får utgå för innevarande räkenskapsår 2024. 
• Alingsås Energi AB ska som nuvarande aktieägare ensam ha företrädesrätt att 

teckna samtliga nya aktier i Alingsås Energi Elnät AB. 

  
AB Alingsås Rådhus har den 24 januari 2024, § 4 behandlat ärendet. 
  
Kommunstyrelsen har den 5 februari 2024, § 11 behandlat ärendet. 
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Beslut 
Nyemission till Alingsås Energi Elnät AB enligt ovan godkänns. 
 

Expedieras till  
Alingsås Energi AB 
 

Beslutsunderlag 
• §11 KS Nyemission Alingsås Energi Elnät AB 
• Tjänsteskrivelse - Nyemission Alingsås Energi Elnät AB 
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§ 13  2023.160 KS   
Svar på motion gällande att skrota hälsoscheman - Marcus Wallin (V)  
Ärendebeskrivning 
Marcus Wallin (V) har till kommunfullmäktige den 29 mars 2023, § 43 lämnat en motion om 
att skrota hälsoscheman inom vård- och omsorg.  
  
Motionären föreslår följande: 

• att nattpersonalen får tillbaka heltidsmått på 10 timmar 
• att nattpersonalen arbetstid är 34,33 timmar för att gälla som heltidsnorm 
• att verksamheter rustas ekonomiskt i tillräcklig utsträckning och att medarbetare 

planerar sitt schema efter vårdtagarens vårdbehov 

  
Kommunfullmäktige beslutade den 29 mars, § 43 att motionen lämnas till kommunstyrelsen 
för beredning.  
  
Beredning 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 11 januari 2024 lämnat följande yttrande: 
 
Kommunledningskontoret har mottagit motion gällande att skrota hälsoschema. Motionären 
hänvisar till protester från personal i kommunen och kritik som förts fram i i andra kommuner. 
Kommunledningskontoret har kontaktat vård- och omsorgsförvaltningen under beredningen 
av motionen, för att få information om arbetstidens förläggning och schemaläggning. Det är 
flera olika perspektiv som ligger till grund för arbetstidens förläggning och den praktiska 
schemaläggningen. Alingsås kommun har tagit ställning för begreppet hållbar 
schemaläggning och arbetar utifrån följande kriterier vid schemaläggning: 

• Verksamhetens behov utgör grunden i all schemaläggning 
• Följa budget, samt lagar och avtal gällande arbetstider 
• Beakta hälsoaspekter för hållbar schemaläggning  
• Hänsyn tas till medarbetarnas önskemål om möjligt utifrån ovan kriterier  

  
Utifrån ovanstående kriterier infördes nio-timmarspass på natten. Införandet skedde under 
2022 och parallellt med det sänktes även heltidsmåttet för nattarbete med en timme. Från 
den 1 april 2022 är 34,33 timmar heltidsmåttet för ständig natt enligt gällande kollektivavtal. 
Verksamhetens behov utgör det främsta och tyngst vägande skälet till förändringen av 
passens längd och schemaläggningen ska alltid utgå ifrån verksamhetens behov.  
  
Kommunledningskontoret bedömer att hållbar schemaläggning och kriterierna som gäller vid 
schemaläggning har ett verksamhetsfokus där vårdtagarens står i fokus och att 
nattarbetstiden redan har heltidsmåttet 34,33 timmar per vecka. Ett återinförande av 
tiotimmarsnatt skulle innebära ett ökat personalbehov, mindre resurseffektiv schemaläggning 
och göra det svårare för kommunen att erbjuda heltidstjänster. 
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Kommunledningskontoret föreslår därmed att motionens första och tredje att-sats ska avslås 
och att den andra att-satsen ska anses besvarad.  
  
Kommunstyrelsen har den 5 februari 2024, § 12 behandlat ärendet och föreslagit att 
motionens första och tredje att-sats ska avslås och att den andra att-satsen ska anses 
besvarad. 
  
Anförande 
Anförande hålls av Marcus Wallin (V), Eva-Lotta Pamp (M), Jens Christian Berlin (L) och 
Amanda Andersson (MP). 
 

Förslag till beslut på sammanträdet 
Marcus Wallin (V) och Amanda Andersson (MP) föreslår att motionens första och tredje att-
sats bifalls. 
Jens Christian Berlin (L) och Eva-Lotta Pamp (M) föreslår att kommunstyrelsens förslag till 
beslut bifalls. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunfullmäktige beslutar att 
bifalla kommunstyrelsens förslag. 
  
Omröstning 
Omröstning begärs. 
  
Följande beslutsgång godkänns: 
Ja-röst för bifall till kommunstyrelsens förslag. 
Nej-röst för bifall till Marcus Wallins och Amanda Anderssons förslag till beslut. 
  
Omröstningsresultat 
Med 41 ja-röster och 7 nej-röster finner ordföranden att kommunfullmäktige beslutar att 
bifalla kommunstyrelsen förslag till beslut. 
  
Omröstningsresultatet finns i slutet av paragrafen. 
 

Beslut 

1. Motionens första och tredje att-sats avslås. 
2. Motionens andra att-sats anses besvarad. 

 

Expedieras till  
Vård- och omsorgsnämnden 
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Beslutsunderlag 
• §12 KS Svar på motion gällande att skrota hälsoscheman - Marcus Wallin (V) 
• Tjänsteskrivelse - Svar på motion gällande att skrota hälsoscheman 
• §43 KF (NY) Motion gällande att skrota hälsoscheman - Marcus Wallin (V) 
• Motion gällande att skrota hälsoscheman - Marcus Wallin (V) 
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Voteringslista: §13 
Ärende: Svar på motion gällande att skrota hälsoscheman - Marcus Wallin (V),  2023.160 KS 
 
Voteringslist(or) 
Omröstning gällande motion om att skrota hälsoscheman 

Ledamot Ja Nej Avstår 
Dennis Alvdén (M), 2:e vice ordförande X   
Simon Waern (S), ledamot X   
Camilla Stensson (S), ledamot X   
Anton César (S), ledamot X   
Birgit Börjesson (S), ledamot X   
Leif Hansson (S), ledamot X   
Rebecka Gustin (S), ledamot X   
Håkan Stern (S), ledamot X   
Pamela Nilsson Ludvigsson (S), ledamot X   
Peter Norlander (S), ledamot X   
Irene Jonsson (S), ledamot X   
Anita Hedén-Unosson (S), ledamot X   
Daniel Filipsson (M), ledamot X   
Eva-Lotta Pamp (M), ledamot X   
Magnus Linde (M), ledamot X   
Thomas Thim (M), ledamot X   
Thorsten Larsson (M), ledamot X   
Per-Gordon Tranberg (M), ledamot X   
Jimmy Lanevik (M), ledamot X   
Kjerstin Hansson (SD), ledamot X   
Mats Bjelkemyr (SD), ledamot X   
Boris Jernskiegg (-), ledamot X   
Agneta Grange (-), ledamot X   
Jill Holm (-), ledamot X   
Otto Stryhn (-), ledamot X   
Heidi Hankanen Ängberg (C), ledamot X   
Ingbritt Johansson (C), ledamot X   
Emily Munter (V), ledamot  X  
Martin Lindberg (V), ledamot  X  
Sanna Dabolins (V), ledamot  X  
Marcus Wallin (V), ledamot  X  
Lady France Mulumba (KD), ledamot X   
Kent Perciwall (KD), ledamot X   
Ann-Lie Tulokas Olsson (KD), ledamot X   
David Skoog (KD), ledamot X   
Stefan Bedö (L), ledamot X   
Jens Christian Berlin (L), ledamot X   
Anne Gunnevik (L), ledamot X   
Karin Josefsson (L), ledamot X   
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Amanda Andersson (MP), ledamot  X  
Morgan Fredvi (S), ersättare X   
Roger Andersson (S), ersättare X   
Inger Carlborg (M), ersättare X   
Lana Hakmet (M), ersättare X   
Johan Fogelberg (C), ersättare X   
Patrik Eriksson (V), ersättare  X  
Mats Eriksson (MP), ersättare  X  
Sebastian Aronsson (S), ordförande X   
Resultat 41 7 0 
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§ 14  2023.387 KS   
Svar på motion gällande terränganpassade rullstolar - Heidi Hankanen 
Ängberg (C)  
Ärendebeskrivning 
Heidi Hankanen Ängberg (C) har till kommunfullmäktige den 27 september 2023, § 171 
lämnat en motion om införskaffande av terränganpassade rullstolar. 
  
Motionären föreslår följande: 

• Att kommunen utreder möjligheten att införskaffa terränganpassade rullstolar för att 
använda i kommunal verksamhet 

• Att kommunen utreder möjligheten att införskaffa terränganpassade rullstolar för 
utlåning till kommuninvånare 

  
Kommunfullmäktige beslutade den 27 september 2023, § 171 att lämna motionen till 
kommunstyrelsen för beredning. 
  
Beredning 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 30 januari 2024 lämnat följande yttrande: 
  
Kommunledningskontoret har mottagit motionen och har kontaktat vård- och 
omsorgsförvaltningen samt kultur- och utbildningsförvaltningen för att få information om 
möjligheten att utreda införskaffandet av terränganpassade rullstolar till kommunal 
verksamhet och för utlåning till kommuninvånare. 
  
Kultur- och utbildningsförvaltningen kan se att en terränganpassad rullstol skulle kunna bidra 
till en aktiv och meningsfull fritid för individer med funktionsnedsättning. I dagsläget finns det 
ingen organisation inom förvaltningen att omhänderta hantering, underhåll och utlån av en 
terränganpassad rullstol. Förvaltningen vill dock utreda fråga vidare och genomföra en 
omvärldsbevakning för att se om och hur en organisation för införskaffande av 
terränganpassad rullstol skulle kunna se ut. Även en ekonomisk bedömning behöver 
genomföras. 
  
Vård- och omsorgsförvaltningen har i dagsläget ingen organisation inom förvaltningen att 
omhänderta hantering, underhåll samt utlån eller användning av en terränganpassad rullstol. 
Verksamheterna inom vård- och omsorgsförvaltningen ser att det skulle vara svårt att lösa 
delen kring utbildning och service eftersom terränganpassade rullstolar inte är tänkt att 
förskrivas till enskild individ som ordinarie förfarande vid förskrivning av hjälpmedel. Vård- 
och omsorgsförvaltning har satsat på ”cykling utan ålder” med inköp av vårdcyklar som 
omhändertas främst av förebyggandeenheten som även har tillgång till elrullstol för 
utomhusbruk som kan nyttjas av brukare. 
  
Av de svar som förvaltningarna har gett framgår att det är möjligt att utreda frågan om 
terränganpassade rullstolar avseende utlån till kommuninvånare. Vad gäller utredning kring 
att införskaffa terränganpassade rullstolar för att använda i kommunal verksamhet ser vård- 
och omsorgsförvaltningen inte i dagsläget någon möjlighet att utreda frågan. Den avsikt som 
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motionären är ute efter är även delvis uppfyllt med tanke på förvaltningens inköp av 
vårdcyklar. Om frågan om terränganpassade rullstolar utreds av kultur- och 
utbildningsförvaltningen och senare införskaffas omfattar det samtliga kommuninvånare. De 
eventuella terränganpassade rullstolarna skulle på så sätt även kunna användas av 
kommunal verksamhet. 
  
Kommunledningskontoret föreslår med hänvisning till ovan att motionens första punkt avslås, 
och att motionens andra punkt bifalls samt att kultur- och utbildningsnämnden får i uppdrag 
att utreda frågan. 
  
Kommunstyrelsen har den 5 februari 2024, § 13 behandlat ärendet. 
  
Anförande 
Anförande hålls av Heidi Hankanen Ängberg (C) och Martin Lindberg (V).  
 

Förslag till beslut på sammanträdet 
Heidi Hankanen Ängberg (C) och Martin Lindberg (V) föreslår att kommunstyrelsens förslag 
till beslut bifalls. 
  
 

Beslut 

1. Motionens första att-sats avslås. 
2. Motionens andra att-sats bifalls. 
3. Kultur- och utbildningsnämnden får i uppdrag att utreda möjligheten att införskaffa 

terränganpassade rullstolar. 

 

Expedieras till  
Kultur- och utbildningsnämnden, vård- och omsorgsnämnden 
 

Beslutsunderlag 
• §13 KS Svar på motion gällande terränganpassade rullstolar - Heidi Hankanen 

Ängberg (C) 
• Tjänsteskrivelse - Svar på motion gällande terränganpassade rullstolar 
• §171 KF Motion gällande terränganpassade rullstolar - Heidi Hankanen Ängberg (C) 
• Motion gällande terränganpassade rullstolar - Heidi Hankanen Ängberg (C) 
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§ 15  2023.391 KS   
Svar på motion gällande skolmat - Boris Jernskiegg (SD)  
Ärendebeskrivning 
Boris Jernskiegg (SD) har till kommunfullmäktige den 27 september 2023, § 172 lämnat en 
motion gällande skolmat. 
  
Motionären föreslår följande: 

• Att maten tillagas på prov av personal på plats i minst en skola i kommunen, för att se 
den verkliga kostnaden och nöjdheten hos eleverna. Förslagsvis Ingaredsskolan. 

• Att kommunen tar tag i upphandlingen och löser ut vissa delar, förslagsvis 
Ingaredsskolan, alternativt avbryter upphandlingen då man uppenbarligen inte gör det 
man förväntas göra. 

• Att kommunen ser över om man ska förenkla menyerna till enstaka rätter så som 
gjorts i annan kommun. 

• Att kommunen undersöker om det finns andra områden där man kan ta över 
matlagningen själva. 

  
Kommunfullmäktige beslutade den 27 september 2023, § 172 att lämna motionen till 
kommunstyrelsen för beredning. 
  
Beredning 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 30 januari 2024 lämnat följande yttrande: 
  
I samband med beslut i kommunstyrelsen den 7 juni 2021, § 98, om att gå vidare med 
dåvarande upphandling av kostverksamheten fick kommunledningskontoret i uppdrag att, två 
år före eventuell förlängning av kommande avtal, utvärdera avtalet samt utreda övergång till 
egen regi som alternativ till fortsatt extern regi. 
  
Kommunledningskontoret har tillsammans med medarbetare inom kostverksamheten gjort 
en utredning av kommunens kostverksamhet utifrån ett antal olika perspektiv. 
Sammanfattningsvis så framgår det tydligt att nuvarande arbetssätt med extern leverantör för 
hela kostverksamheten verkar vara det bästa alternativet. Den ekonomiska bedömningen är 
att en hemtagning av kostverksamheten till kommunal drift skulle innebära en fördyring om 
ungefär 10-20 mnkr per år, medel som kommunledningskontoret anser gör sig bättre i den 
kommunala kärnverksamheten. Den politiska målsättningen om en högre andel 
närproducerade livsmedel anses vara enklare att uppnå med en extern leverantör och i 
eventuella framtida avtal är det möjligt att öka den närproducerade andelen än mer. I 
utredningen framgår också att Alingsås kommun ligger i nivå med riket vad gäller nöjdheten 
hos elever och äldre, men till en betydligt lägre kostnad. 
  
Kommunstyrelsen beslutade den 6 november 2023, § 192 att godkänna kostutredningen och 
beslutade om att kosten ska kvarstå i extern regi. 
  
Vad gäller menyerna så har kommunen i aktuell upphandling kravställt ramverken för hur 
menyerna ska se ut och det är upp till leverantören att följa detta. Det går inte att göra några 
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stora justeringar i detta under innevarande avtalsperiod men diskussioner kring menyerna 
pågår löpande i avtalsuppföljningen. 
  
Kommunledningskontoret bedömer att motionärens förslag kring förändrad kostverksamhet 
redan har hanterats i samband med kostutredningen som antogs av kommunstyrelsen och 
att motionen därför ska avslås. 
  
Kommunstyrelsen har den 5 februari 2024, § 14 behandlat ärendet och föreslagit att 
motionen avslås. 
  
Anförande 
Anförande hålls av Boris Jernskiegg (-).  
 

Förslag till beslut på sammanträdet 
Boris Jernskiegg (-) föreslår att motionen bifalls. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunfullmäktige beslutar att 
bifalla kommunstyrelsens förslag. 
  
Omröstning 
Omröstning begärs. 
  
Följande beslutsgång godkänns: 
Ja-röst för bifall till kommunstyrelsens förslag. 
Nej-röst för bifall till Boris Jernskieggs förslag till beslut. 
  
  
Omröstningsresultat 
Med 46 ja-röster och 3 nej-röster finner ordföranden att kommunfullmäktige beslutar att 
bifalla kommunstyrelsens förslag till beslut. 
  
Omröstningsresultatet finns i slutet av paragrafen. 
 

Beslut 
Motionen avslås. 
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Reservation 
Boris Jernskiegg (-), Agneta Grange (-) och Jill Holm (-) reserverar sig mot beslutet. 
 
Beslutsunderlag 

• §14 KS Svar på motion gällande skolmat - Boris Jernskiegg (SD) 
• Tjänsteskrivelse - Svar på motion gällande skolmat 
• §172 KF Motion gällande skolmat - Boris Jernskiegg (SD) 
• Motion gällande skolmat - Boris Jernskiegg (SD) 
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Voteringslista: §15 
Ärende: Svar på motion gällande skolmat - Boris Jernskiegg (SD),  2023.391 KS 
 
Voteringslist(or) 
Omröstning gällande motion om skolmat 

Ledamot Ja Nej Avstår 
Dennis Alvdén (M), 2:e vice ordförande X   
Simon Waern (S), ledamot X   
Camilla Stensson (S), ledamot X   
Anton César (S), ledamot X   
Birgit Börjesson (S), ledamot X   
Leif Hansson (S), ledamot X   
Rebecka Gustin (S), ledamot X   
Håkan Stern (S), ledamot X   
Pamela Nilsson Ludvigsson (S), ledamot X   
Peter Norlander (S), ledamot X   
Irene Jonsson (S), ledamot X   
Anita Hedén-Unosson (S), ledamot X   
Daniel Filipsson (M), ledamot X   
Eva-Lotta Pamp (M), ledamot X   
Magnus Linde (M), ledamot X   
Thomas Thim (M), ledamot X   
Thorsten Larsson (M), ledamot X   
Per-Gordon Tranberg (M), ledamot X   
Jimmy Lanevik (M), ledamot X   
Kjerstin Hansson (SD), ledamot X   
Mats Bjelkemyr (SD), ledamot X   
Boris Jernskiegg (-), ledamot  X  
Agneta Grange (-), ledamot  X  
Jill Holm (-), ledamot  X  
Otto Stryhn (-), ledamot X   
Heidi Hankanen Ängberg (C), ledamot X   
Ingbritt Johansson (C), ledamot X   
Emily Munter (V), ledamot X   
Martin Lindberg (V), ledamot X   
Sanna Dabolins (V), ledamot X   
Marcus Wallin (V), ledamot X   
Lady France Mulumba (KD), ledamot X   
Kent Perciwall (KD), ledamot X   
Ann-Lie Tulokas Olsson (KD), ledamot X   
David Skoog (KD), ledamot X   
Stefan Bedö (L), ledamot X   
Jens Christian Berlin (L), ledamot X   
Anne Gunnevik (L), ledamot X   
Karin Josefsson (L), ledamot X   
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Amanda Andersson (MP), ledamot X   
Morgan Fredvi (S), ersättare X   
Roger Andersson (S), ersättare X   
Inger Carlborg (M), ersättare X   
Lana Hakmet (M), ersättare X   
Gunilla Gomér (SD), ersättare X   
Johan Fogelberg (C), ersättare X   
Patrik Eriksson (V), ersättare X   
Mats Eriksson (MP), ersättare X   
Sebastian Aronsson (S), ordförande X   
Resultat 46 3 0 
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§ 16  2023.348 KS   
Svar på motion gällande droger i avloppsvattnet - Boris Jernskiegg (SD)  
Ärendebeskrivning 
Boris Jernskiegg (SD) har till kommunfullmäktige 6 september 2023, §145, lämnat en motion 
om att testa avloppsvatten för drogpreparat.  
Motionären föreslår följande:  

• Att Alingsås kommun tar fram ett program för hur vi ska få bättre kunskap om 
användning av drogpreparat.  

• Att vattnet inom avloppsverksamheten testas kontinuerligt.  
• Att kommunen söker kunskap hos de kommuner som använder sig av vattentester 

och hur de arbetar med provsvaren.  

  
Beredning 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 12 januari 2024 lämnat följande yttrande: 
  
Kommunledningskontoret har i beredningen av ärendet varit i kontakt med 
samhällsbyggnadsförvaltningens VA-avdelning, socialförvaltningen, polisen i Alingsås samt 
Länsstyrelsen Västra Götaland som bidragit med underlag och synpunkter utifrån sina 
verksamheter. 
  
Motionären beskriver att det nyttjas mycket droger, och Alingsås är självklart inte förskonade 
i sammanhanget. Utifrån befintliga självrapporterade mätningar så ligger dock kommunen 
flera procentenheter lägre i jämförelse med riket, länet samt närliggande kommuner (enligt 
Hälsa på lika villkor, 4-års medelvärde 2019–2022). Motionären beskriver också att polisens 
lagförande verksamhet samt domar i Alingsås tingsrätt stödjer påståendet. Polisen i Alingsås 
bedömer att kommunen inte sticker ut vad gäller droganvändning, men betonar också att 
brottsstatistiken avser där polisen ingripit och inte ger en helhetsbild.  
  
Avloppsbaserad narkotikaepidemiologi är en mätmetod på samhällsnivå som de senaste 
åren genomförts i flera av landets kommuner, samt genom särskilda satsningar via 
Länsstyrelserna (t.ex. i Västernorrland, Östergötland och Halland). Fördelar med att mäta 
narkotikaanvändning via avloppsvatten är att det ger en större precision gällande mängd 
narkotika, något som inte kan garanteras vad gäller självrapporterad enkätdata. Det ger 
också möjligheter till jämförelser över tid, samt med andra kommuner. Därutöver är det ett 
mer etiskt alternativ som mätmetod då det inte pekar ut enskilda individer. Dock är detta 
också en av de starkare osäkerhetsfaktorerna då det inom ramen för en mätplats inte går att 
härleda var provsvaret kommer ifrån. Befolkning i ett område under dagtid kontra nattetid 
skiljer sig, och många människor bidrar till avloppsvatten på olika platser, till exempel skola, 
arbetsplatser, bostäder med mera. Polisen i Alingsås understryker att kommunen i 
sammanhanget är en liten kommun där bedömningen är att såväl narkotikaproblem som 
individer som hanterar narkotika bor och rör sig i alla delar av kommunen. Forskning visar 
också att kartläggning av faktisk narkotikaförekomst genom avloppsvatten inte kan generera 
information om drogvanor, ålder hos den som använder eller antal doseringar per individ.  
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I Alingsås kommun kartläggs droganvändning idag på flera olika sätt. Socialförvaltningens 
uppsökande och behandlande verksamheter är exempel där drogtester genomförs 
kontinuerligt. Polisen arbetar på olika sätt med att kartlägga och ingripa i narkotikafall, 
exempelvis via underrättelse, tips och spaningsarbete på fältet. Kommunen genomför med 
regelbundenhet enkätundersökningar såväl i den vuxna befolkningen (Hälsa på lika villkor) 
som bland ungdomar (CAN). Därtill är sjukvårdens och Socialstyrelsens statistik något som 
kan användas i kartläggning av droganvändning utifrån frekvens och mönster över tid. 
Kommunledningskontoret anser att ytterligare data kring droganvändning självklart kan vara 
relevant, men behöver sättas i ett sammanhang och ges en struktur för arbetet.  
  
Samhällsförvaltningens VA-avdelning beskriver mätmetoden som möjlig att genomföra, men 
potentiellt resurskrävande i flera led om det ska ge ett relevant underlag för fortsatt arbete. I 
kommunen finns två reningsverk som är relevanta som utgångspunkter för mätningar. För 
mätningar i kommunen uppdelad i geografiska områden krävs flertalet mätplatser som ger 
ändamålsenliga svar för kommunens samverkansarbete. Rekommendation enligt forskning 
är också att prover tas med tät regelbundenhet för en heltäckande bild av förekomsten.  
  
Föreslagen mätmetod bör - utifrån studier på området samt en omvärldsanalys av andra 
kommuners arbete med metoden - ses som en kompletterande metod vid sidan av andra 
mätmetoder. För att få ändamålsenliga svar kring droganvändning i kommunen krävs ett 
flertal olika metoder på olika nivåer, samt ett helhetsarbete och struktur som utgår ifrån mer 
än endast den samhälleliga användningen av narkotika.  
  
Tillfrågade verksamheter och aktörer påpekar också vikten av ett tydligt syfte och 
helhetsarbete med att ta prover på avloppsvattnet. En grundligt beskriven process med en 
utsedd mottagare av provsvaren, en tilldelad budget för arbetet, samt en plan för 
omhändertagande och åtgärder är centralt.  
  
Eftersom avloppsbaserade mätningar ska ses som en kompletterande metod kan det också 
vara lämpligt att göra jämförelser kring kostnad kontra nytta (sk. cost-benefit-analys) utifrån 
ett helhetsperspektiv. Då bör hänsyn tas exempelvis till vad riskbruk och missbruk kostar 
samhället, kontra vilken nytta avloppsbaserade mätningar ger i fråga om såväl förebyggande 
som behandlande arbete. I dagsläget finns inte tillräckligt stöd i forskning för att visa på att 
avloppsbaserad mätning av droger leder till förbättrade effekter av insatser som riktar in sig 
på drogtillgång eller efterfrågan på droger. Utifrån forskning och rapporter som gjorts påvisas 
istället behovet av ett heltäckande förebyggande arbete på olika nivåer i befolkningen, samt 
inom olika arenor. 
  
Kommunledningskontorets bedömning är att en sammanställning av det som görs i nuläget 
är lämpligt innan det tas beslut om att en ny mätmetod ska införas. En tydlighet kring ett 
klarlagt behov, var kostnader hamnar, respektive mottagare för provsvar bör vara utrett innan 
föreslagen mätmetod genomförs. Därutöver behöver syftet med mätningar vara tydligt, med 
utredda och beskrivna förutsättningar för omhändertagande, åtgärder och uppföljning för 
arbetet. Vidare bedömer kommunledningskontoret att ett fortsatt förstärkt arbete i 
samverkan, särskilt bland unga och familjer, bör vara en central del för att bidra till att minska 
droganvändningen i kommunen. Kommunledningskontoret bedömer att det inte finns 
tillräckligt stöd för eller behov av att införa avloppsbaserade mätningar av droger i dagsläget 
baserat på verksamheters och aktörers underlag, kunskap och synpunkter på frågan. 
Därutöver bedöms inte resurser för att administrera och omhänderta resultatet föreligga i 
nuläget inom befintlig ram. Det finns möjligheter att ta del av de erfarenheter som andra 
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kommuner gjort inom ramen för ett helhetsarbete på området trots att en ny mätmetod inte 
införs, och en sammanställning av kommunens nuvarande arbete bör vara fokus för att 
påverka narkotikaanvändning bland människor som bor och befinner sig i kommunen.  
  
Kommunledningskontoret bedömer därför att motionen bör avslås i sin helhet.  
  
Kommunstyrelsen har den 5 februari 2024, § 15 behandlat ärendet och föreslagit att 
motionen avslås.  
  
Anförande 
Anförande hålls av Boris Jernskiegg (-) och Marcus Wallin (V). 
 

Förslag till beslut på sammanträdet 
Boris Jernskiegg (-) föreslår att motionen bifalls. 
Marcus Wallin (V) föreslår att kommunstyrelsens förslag till beslut bifalls. 
  
  
Beslutsgång 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunfullmäktige beslutar att 
bifalla kommunstyrelsens förslag. 
  
 

Beslut 
Motionen avslås. 
 

   

Reservation 
Boris Jernskiegg (-), Agneta Grange (-), Jill Holm (-), Mats Bjelkemyr (SD), Gunilla Gomér 
(SD) och Kjerstin Hansson (SD) reserverar sig mot beslutet. 
 
Expedieras till  
Bygg - och miljönämnden, Tekniska nämnden, Socialnämnden 
 

Beslutsunderlag 
• §15 KS Svar på motion gällande droger i avloppsvattnet - Boris Jernskiegg (SD) 
• Tjänsteskrivelse - Svar på motion gällande droger i avloppsvattnet 
• §145 KF (NY) Motion gällande droger i avloppsvattnet - Boris Jernskiegg (SD) 
• Motion gällande droger i avloppsvattnet - Boris Jernskiegg (SD) 
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§ 17  2023.349 KS   
Svar på motion gällande cykelväg Edsås till Tallåsen - Boris Jernskiegg 
(SD)  
Ärendebeskrivning 
Boris Jernskiegg (SD) har till kommunfullmäktige den 6 september 2023, § 143 lämnat en 
motion om cykelväg på sträckan Edsås till Tallåsen.  
Motionären föreslår följande: 

• Att kommunen gör sträckan Edsås till Tallåsen säkrare för oskyddade trafikanter.  
• Att kommunen ser över behoven av säkrare trafik i södra delen av kommunen bort 

mot Härryda genom samarbete med lokalbefolkningen. 
• Att kommunen gör en satsning på stigar och stråk i kommundelen för gång/cykel och 

ridande. 

Kommunfullmäktige beslutade den 6 september 2023, § 143 att lämna motionen till 
kommunstyrelsen för beredning. 
  
Beredning 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 11 januari 2024 lämnat följande yttrande: 
  
Kommunledningskontoret har tillsammans med samhällsbyggnadsförvaltningen påbörjat ett 
förslag på en övergripande prioritering av cykelvägar på landsbygd, för att vägleda när 
finansiering ska sökas i regionala och statliga potter, eller när särskilda satsningar initieras 
av kommunen eller intresseföreningar. Prioriteringen ska också vägleda i de samtal som förs 
med privatpersoner och andra kring kommunens prioriteringar. Uppdraget för 
prioriteringeringen har förtydligats i kommunstyrelsens budget för 2024-2026, antagen den 
11 december 2023, § 216 och kommer upp för beslut under början av 2024. 
  
Den aktuella vägsträckan ligger i ett område av kommunen där möjligheten att från 
kommunalt håll bedriva utvecklingsfrågor kring markanvändningen är starkt begränsad. Detta 
då varken väghållaransvar eller markägande är kommunalt. Samtal förs dock löpande med 
Trafikverket om trafiksäkerhetsfrågor med mera på det statliga vägnätet. 
  
Lokala initiativ till utveckling som drivs av intresseföreningar med stöd av kommunen genom 
föreningsbidrag eller liknande, har varit en framgångsrik arbetsform i andra delar av 
kommunen. Kommunledningskontoret ser att det finns möjligheter att stödja lokala initiativ likt 
det motionären föreslår, vilket dock kräver att man lokalt organiserar och driver arbetet.  
  
Sammanfattningsvis bedömer kommunledningskontoret att motionens förslag om att avsätta 
medel för trafiksäkerhetsåtgärder bäst hanteras inom ramen för den övergripande prioritering 
av cykelvägar, som kommer att tas fram inom kort, samt i de dialoger som förs med 
väghållare. Lokala initiativ kan eventuellt stöttas genom föreningsbidrag, men 
kommunledningskontoret ser inte att det är prioriterat i dagsläget för kommunen att på eget 
initiativ driva en satsning på stigar och stråk i området. 
  
Kommunledningskontoret föreslår därmed att motionen avslås. 
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Kommunstyrelsen har den 5 februari januari 2024, § 16 behandlat ärendet och föreslagit att 
motionen avslås. 
  
Anförande 
Anförande hålls av Boris Jernskiegg (-).  
 

Förslag till beslut på sammanträdet 
Boris Jernskiegg (-) föreslår att motionen bifalls. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunfullmäktige beslutar att 
bifalla kommunstyrelsens förslag. 
  
  
  
 

Beslut 
Motionen avslås. 
 

   

Reservation 
Boris Jernskiegg (-), Agneta Grange (-) och Jill Holm (-) reserverar sig mot beslutet. 
 
Beslutsunderlag 

• §16 KS Svar på motion gällande cykelväg Edsås till Tallåsen - Boris Jernskiegg (SD) 
• Tjänsteskrivelse - Svar på motion om cykelväg Edsås-Tallåsen 
• §143 KF (NY) Motion gällande cykelväg Edsås till Tallåsen - Boris Jernskiegg (SD) 
• Motion gällande cykelväg Edsås till Tallåsen - Boris Jernskiegg (SD) 
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§ 18  2023.350 KS   
Svar på motion gällande cykelbana Hemsjö - Boråsvägen - Boris 
Jernskiegg (SD)  
Ärendebeskrivning 
Boris Jernskiegg (SD) har till kommunfullmäktige den 6 september 2023, § 144 lämnat en 
motion om cykelbana på sträckan Hemsjö - Boråsvägen. 
Motionären föreslår följande: 

• Att kommunen snarast uppvaktar Trafikverket för att påskynda en cykelväg 
mellan Hemsjö och Boråsvägen. 

• Att kommunen avsätter medel för att kunna medfinansiera cykelbana mellan 
Hemsjö och Boråsvägen. 

• Att regionen kontaktas för stöd till satsningen.  

  
Kommunfullmäktige beslutade den 6 september 2023, § 144 att lämna motionen till 
kommunstyrelsen för beredning. 
  
Beredning 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 11 januari 2024 lämnat följande yttrande: 
  
Kommunledningskontoret har tillsammans med samhällsbyggnadsförvaltningen påbörjat ett 
förslag på en övergripande prioritering av cykelvägar på landsbygd, för att vägleda när 
finansiering ska sökas i regionala och statliga potter, eller när särskilda satsningar initieras 
av kommunen eller intresseföreningar. Prioriteringen ska också vägleda i de samtal som förs 
med privatpersoner och andra kring kommunens prioriteringar. Uppdraget för 
prioriteringeringen har förtydligats i kommunstyrelsens budget för 2024-2026, antagen den 
11 december 2023, § 216, och kommer upp för beslut under början av 2024.  
  
I dagsläget finns inga öronmärkta medel för bidrag till byggnation av cykelvägar där inte 
kommunen äger mark eller ansvarar för väghållningen. Alingsås kommun har dock 
regelbundna samtal med Trafikverket och Västra Götalandsregionen om behov som 
kommunen ser på det statliga vägnätet. Den aktuella vägsträckan är cirka 7 km lång och har 
kända trafiksäkerhetsproblem, och kommunen har vid flertalet tillfällen påtalat behov av att 
se över säkerheten på olika sätt. I dagsläget avvaktar Trafikverket resultat av nya 
trafikmätningar och utredningar efter de olyckor som skett på vägsträckan, innan de föreslår 
eventuella åtgärder. Västra Götalandsregionen har inga kortsiktiga medel att söka för dylika 
satsningar, men utifrån ovanstående prioriteringsförslag kommer Alingsås kommun att söka 
finansiering för kommande satsningar i den regionala infrastrukturplanen. 
  
Sammanfattningsvis bedömer kommunledningskontoret att motionens förslag om att avsätta 
medel, bäst hanteras inom ramen för den övergripande prioritering av cykelvägar som 
kommer tas fram inom kort. Övriga två förslag hanteras i de löpande kontakter som sker med 
Trafikverket och Västra Götalandsregionen. 
  
Kommunledningskontoret föreslår därmed att motionen anses besvarad. 
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Kommunstyrelsen har den 5 februari 2024, § 17 behandlat ärendet. 
  
Anförande 
Anförande hålls av Boris Jernskiegg (-), Sanna Dabolins (V) och Ingbritt Johansson (C). 
 

Förslag till beslut på sammanträdet 
Sanna Dabolins (V) och Ingbritt Johansson (C) föreslår att kommunstyrelsens förslag till 
beslut bifalls. 
 

Beslut 
Motionen anses besvarad. 
 

Beslutsunderlag 
• §17 KS Svar på motion gällande cykelbana Hemsjö - Boråsvägen - Boris Jernskiegg 

(SD) 
• Tjänsteskrivelse - Svar på motion om cykelbana Hemsjö-Boråsvägen 
• §144 KF (NY) Motion gällande cykelbana Hemsjö - Boråsvägen - Boris Jernskiegg 

(SD) 
• Motion gällande cykelbana Hemsjö - Boråsvägen - Boris Jernskiegg (SD) 
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§ 19  2024.097 KS   
Fråga till kommunstyrelsens vice ordförande gällande Palestinas flagga - 
Marcus Wallin (V)  
Ärendebeskrivning 
Fråga 
Fråga till kommunalråd Simon Waern (S) 
  
Efter Hamas fruktansvärda attack mot Israel den 7 oktober 2023 beslutade kommunalråden 
Daniel Filipsson (M) och Simon Waern (S) den 13 oktober 2023 att Alingsås kommun skulle 
visa sitt stöd till staten Israel genom att hissa Israels flaggor vid Stora Torget. Flaggningen 
motiverades med att: 
  
“Idag flaggar Alingsås kommun för Israel och dess befolkning efter de senaste dagarnas 
brutala terroristattacker. Mot terrorism måste vi alltid stå enade. Attacker mot civila är 
oförlåtliga och Alingsås kommun flaggar därför idag för att visa solidaritet med de drabbade 
och för alla människors rätt att få leva i trygghet.”³ 
  
Attacker mot civila är oförlåtliga och vi måste alla stå upp i handling för alla människors rätt 
att få leva i trygghet. Men efter att Alingsås kommun hissade Israels flagga har man inte 
hissat Palestinas flagga, trots att Israel i skrivande stund (13/2 2024) dödat över 28 000 
palestinier varav minst 12,000 barn i Gaza och på Västbanken. Den 26 januari 2024 
meddelade även Internationella domstolen (ICJ) i ett första utslag att de kommer gå vidare 
med Sydafrikas folkmordsanmälan mot Israel och ICJ krävde även att Israel säkerställer att 
landets militär inte begår folkmord. 
  
Min fråga till Simon Waern är därför: 
- Varför har inte Alingsås kommun flaggat med Palestinas flagga för att visa solidaritet med 
de drabbade i Palestina och för alla palestiniers rätt att få leva i trygghet? 
 

Förslag till beslut på sammanträdet 
Ordförande konstaterar att fullmäktige har att först ta ställning till om frågan får ställas. 
Enligt kommunallagen 5 kap. 59 § och 64 § ska frågor ställas till ordföranden i en nämnd 
eller en fullmäktigeberedning. För att en fråga ska få ställas till annan person, måste 
fullmäktige fatta ett principbeslut om att utöka personkretsen för frågor. Ett sådant 
principbeslut har inte kommunfullmäktige fattat. 
Ordföranden frågar kommunfullmäktige om frågan får ställas eller inte och finner att 
kommunfullmäktige beslutar att frågan inte får ställas. 
  
Omröstning 
Omröstning begärs. 
  
Följande beslutsgång godkänns: 
Ja-röst för att frågan inte får ställas. 
Nej-röst för att frågan får ställas. 
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Omröstningsresultat 
Med 38 ja-röster, 9 nej-röster och 2 som avstår finner ordföranden att kommunfullmäktige 
beslutar att frågan inte får ställas. 
  
Omröstningsresultatet finns i slutet av paragrafen. 
  
 

Beslut 
Frågan får inte ställas. 
 

   

Reservation 
Emily Munter (V), Sanna Dabolins (V), Patrik Eriksson (V), Martin Lindberg (V) och Marcus 
Wallin (V) lämnar följande skriftliga reservation: 
  
Kommunallagen och fullmäktiges arbetsordning reglerar hur en fråga ska ställas och till vem 
den får ställas. Kommunallagen anger "ordföranden" som kan tolkas i singular eller plural. 
Samma lag anger även möjlighet att betrakta samtliga heltidsarvoderade som lämplig krets 
för de som ska kunna bli föremål för fråga eller interpellation. 
 
Varken kommunallagen eller fullmäktiges arbetsordning innehåller emellertid begränsning 
om vem som får frågas eller interpelleras. Simon Waern (S) är heltidsarvoderad 
kommunalråd och kommunstyrelsens vice ordförande. 
 
Socialdemokraterna har denna mandatperiod ett samarbetsavtal med den politiska ledningen 
där gränsen mellan ledning och opposition inte blir så tydlig och därmed måste även rimligen 
socialdemokraterna kunna avkrävas svar för sina beslut och ställningstaganden. Rollen som 
oppositionsråd saknas även i Alingsås.  
 
Ett tydligt exempel på detta är just beslutet att flagga med Israels flagga, ett beslut som togs 
av kommunstyrelsens presidium tillsammans med kommundirektör. Det kommunicerades 
även offentligt som ett gemensamt beslut. Med det som motivering och underlag reserverar 
vi oss mot att frågan om varför Alingsås kommun inte flaggat med Palestinaflaggan inte fick 
ställas på kommunfullmäktige 
 
Beslutsunderlag 

• Fråga till kommunstyrelsens vice ordförande gällande Palestinas flagga - Marcus 
Wallin (V) 
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Voteringslista: §19 
Ärende: Fråga till kommunstyrelsens vice ordförande gällande Palestinas flagga - Marcus Wallin (V),  
2024.097 KS 
 
Voteringslist(or) 
Omröstning om fråga ställd till kommunstyrelsens vice ordförande 

Ledamot Ja Nej Avstår 
Dennis Alvdén (M), 2:e vice ordförande X   
Simon Waern (S), ledamot X   
Camilla Stensson (S), ledamot X   
Anton César (S), ledamot X   
Birgit Börjesson (S), ledamot X   
Leif Hansson (S), ledamot X   
Rebecka Gustin (S), ledamot X   
Håkan Stern (S), ledamot X   
Pamela Nilsson Ludvigsson (S), ledamot X   
Peter Norlander (S), ledamot X   
Irene Jonsson (S), ledamot X   
Anita Hedén-Unosson (S), ledamot X   
Daniel Filipsson (M), ledamot X   
Eva-Lotta Pamp (M), ledamot X   
Magnus Linde (M), ledamot X   
Thomas Thim (M), ledamot X   
Thorsten Larsson (M), ledamot X   
Per-Gordon Tranberg (M), ledamot X   
Jimmy Lanevik (M), ledamot X   
Kjerstin Hansson (SD), ledamot X   
Mats Bjelkemyr (SD), ledamot X   
Boris Jernskiegg (-), ledamot  X  
Agneta Grange (-), ledamot  X  
Jill Holm (-), ledamot  X  
Otto Stryhn (-), ledamot  X  
Heidi Hankanen Ängberg (C), ledamot X   
Ingbritt Johansson (C), ledamot X   
Emily Munter (V), ledamot  X  
Martin Lindberg (V), ledamot  X  
Sanna Dabolins (V), ledamot  X  
Marcus Wallin (V), ledamot  X  
Lady France Mulumba (KD), ledamot X   
Kent Perciwall (KD), ledamot X   
Ann-Lie Tulokas Olsson (KD), ledamot X   
David Skoog (KD), ledamot X   
Stefan Bedö (L), ledamot X   
Jens Christian Berlin (L), ledamot X   
Anne Gunnevik (L), ledamot X   
Karin Josefsson (L), ledamot X   
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Amanda Andersson (MP), ledamot   X 
Morgan Fredvi (S), ersättare X   
Roger Andersson (S), ersättare X   
Inger Carlborg (M), ersättare X   
Lana Hakmet (M), ersättare X   
Gunilla Gomér (SD), ersättare X   
Johan Fogelberg (C), ersättare X   
Patrik Eriksson (V), ersättare  X  
Mats Eriksson (MP), ersättare   X 
Sebastian Aronsson (S), ordförande X   
Resultat 38 9 2 
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§ 20  2024.107 KS   
Fråga till kommunstyrelsens ordförande gällande oppositionsråd - 
Marcus Wallin (V)  
Ärendebeskrivning 
Fråga 
Ska kommunstyrelsens vice ordförande representera oppositionen? 
I kommunstyrelsen (KS) den 7 juni 2022 under ärendet "Ersättningar till förtroendevalda för 
mandatperioden 2023-2026" föreslog Jens Christian Berlin (L) att: “[...] Om vice ordförande 
inte företräder det politiska styret i fullmäktige ska hen benämnas oppositionsråd”. Förslaget 
röstades ned och i dokumentet “Reglemente för ersättningar till förtroendevalda 2023 - 2026” 
benämns KS ordförande och vice ordförande endast som kommunalråd, ingenting står om 
oppositionsråd. Men på Socialdemokraterna Alingsås egna hemsida står det att: “Simon 
Waern är vårt kommunalråd i opposition”. 
  
Rollen för ett oppositionsparti och dess oppositionsledare är att granska och kritisera styret 
samt att formulera, och erbjuda medborgarna, politiska alternativ. Men sedan valet 2022 har 
S ingått ett politiskt avtal med minoritetsstyret (M, L & KD) och lägger även gemensam 
budget under mandatperioden 2022-2026. Vilket innebär att partierna gemensamt är 
ansvariga för den politiska styrningen av kommunen. Det är uppenbart att det råder 
oklarheter kring om KS vice ordförande företräder det politiska styret eller inte. 
  
Därför är det min fråga till Daniel Filipsson (M): 
- Är vice ordförande i KS att betrakta som kommunalråd i opposition? 
  
 

Förslag till beslut på sammanträdet 
Ordförande konstaterar att fullmäktige har att först ta ställning till om frågan får ställas. 
Av kommunallagen framgår att frågor ska falla inom den kommunala kompetensen vilket 
innebär att det ska vara en fråga som fullmäktige, en nämnd eller fullmäktigeberedning kan 
besluta om. Frågan som ställts här anses vara av allmänpolitisk karaktär och inte höra till 
fullmäktiges, en nämnds eller fullmäktigeberednings handläggning. 
  
Ordföranden frågar kommunfullmäktige om frågan får ställas eller inte och finner att 
kommunfullmäktige beslutar att frågan inte får ställas. 
 

Beslut 
Frågan får inte ställas. 
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Reservation 
Emily Munter (V), Sanna Dabolins (V), Patrik Eriksson (V), Martin Lindberg (V) och Marcus 
Wallin (V) lämnar följande skriftliga reservation: 
  
Eftersom det är fullmäktige som beslutar om kommunstyrelse och kommunalråd är det 
Vänsterpartiets mening att frågan bör få ställas i enlighet med kommunallagen. I tidigare 
protokoll framgår det att både ordförande och vice ordförande i kommunstyrelsen är 
kommunalråd och då bör frågan om det finns något oppositionsråd i kommunstyrelsen få 
ställas. Liknande interpellationer och frågor har godkänts i andra kommunfullmäktige, 
exempelvis i Danderyd och Haninge.   
 
Beslutsunderlag 

• Fråga till kommunstyrelsens ordförande gällande oppositionsråd - Marcus Wallin (V) 
 

 

49



Kommunfullmäktige 
Protokoll 
  
2024-02-28  

 

  
 
 

 
    Utdragsbestyrkande 

 

§ 21  2024.118 KS   
Interpellation till kommunstyrelsens ordförande gällande arbetet med 
klimatstrategin och dess tillhörande handlingsplaner - Amanda 
Andersson (MP)  
Ärendebeskrivning 
Amanda Andersson (MP) lämnar en interpellation till kommunstyrelsens ordförande gällande 
arbetet med klimatstrategin och dess tillhörande handlingsplaner, med följande frågor: 

• Hur stor del av Alingsås kommunkoncern är fossiloberoende idag? 
• Med de åtgärder som hittills beslutats, kommer Alingsås kommunkoncern vara helt 

fossiloberoende år 2030? Om inte, vilka åtgärder behövs för att kommunen ska vara 
fossiloberoende till och med år 2030? 

• År 2040 ska Alingsås som geografiskt område vara klimatneutralt. Hur ser utsläppen 
ut idag? 

• Hur stora är de konsumtionsbaserade utsläppen i kommunen per person och år idag? 
• Hur planerar kommunen att minska de konsumtionsbaserade utsläppen till högst 1 

ton CO2e per person och år till 2050? 

  
 

Beslut 
Interpellationen lämnas till kommunstyrelsens ordförande för besvarande på 
nästa kommunfullmäktigesammanträde. 
 

Expedieras till  
Kommunstyrelsens ordförande 
 

Beslutsunderlag 
• Interpellation till kommunstyrelsens ordförande gällande arbetet med klimatstrategin 

och dess tillhörande handlingsplaner - Amanda Andersson (MP) 
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§ 22  2024.105 KS   
Interpellation till kommunstyrelsens ordförande gällande arbetet med 
mänskliga rättigheter i Alingsås kommun - Marcus Wallin (V)  
Ärendebeskrivning 
Marcus Wallin (V) lämnar en interpellation till kommunstyrelsens ordförande gällande arbetet 
med mänskliga rättigheter i Alingsås kommun, med följande frågor: 

• Varför har kommunen valt att ta bort tjänsten MR-strateg? 
• Vad gör Alingsås kommun för att konkret öka kännedomen om mänskliga rättigheter i 

Alingsås? 

  
 

Beslut 
Interpellationen lämnas till kommunstyrelsens ordförande för besvarande på 
nästa kommunfullmäktigesammanträde. 
 

Expedieras till  
Kommunstyrelsens ordförande 
 

Beslutsunderlag 
• Interpellation till kommunstyrelsens ordförande gällande arbetet med mänskliga 

rättigheter i Alingsås kommun - Marcus Wallin (V) 
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§ 23  2024.117 KS   
Motion gällande behovet av en klimatanpassningsstrateg - Amanda 
Andersson (MP)  
Ärendebeskrivning 
Amanda Andersson (MP) lämnar en motion om behovet av en klimatanpassningsstrateg. 
  
Motionären föreslår följande: 

• Att Alingsås kommun utreder behovet av att rekrytera en klimatanpassningsstrateg. 

 

Beslut 
Motionen lämnas till kommunstyrelsen för beredning. 
 

Expedieras till  
KS 
 

Beslutsunderlag 
• Motion gällande behovet av en klimatanpassningsstrateg - Amanda Andersson (MP) 
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§ 24  2024.106 KS   
Motion gällande eldupphör - Marcus Wallin (V)  
   

Ärendet utgår. 
 
Beslutsunderlag 

• Motion gällande eldupphör - Marcus Wallin (V) 
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§ 25  2024.109 KS   
Avsägelse av uppdrag som ledamot i kommunfullmäktige - Susanna 
Nerell (C)  
Ärendebeskrivning 
Susanna Nerell (C) har i skrivelse den 26 februari 2024 avsagt sig sitt uppdrag som ledamot i 
kommunfullmäktige. 
 

Beslut 
Avsägelsen beviljas. 
 

Expedieras till  
Länsstyrelsen, S. Nerell 
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Kommunfullmäktige 
Protokoll 
  
2024-02-28  

 

  
 
 

 
    Utdragsbestyrkande 

 

§ 26  2024.047 KS   
Avsägelse av uppdrag som ledamot i bygg- och miljönämnden - Magnus 
Carlsson (M)  
Ärendebeskrivning 
Magnus Carlsson (M) har i skrivelse den 31 januari 2024 avsagt sig sitt uppdrag som 
ledamot ledamot i bygg- och miljönämnden. 
 

Beslut 
Avsägelsen beviljas. 
 

Expedieras till  
Bygg- och miljönämnden, M. Carlsson 
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Kommunfullmäktige 
Protokoll 
  
2024-02-28  

 

  
 
 

 
    Utdragsbestyrkande 

 

§ 27  2024.102 KS   
Avsägelse av uppdrag som ledamot i bygg- och miljönämnden - Jesper 
Nicoletti (S)  
Ärendebeskrivning 
Jesper Nicoletti (S)  har i skrivelse den 21 februari månad 2024 avsagt sig sitt uppdrag som 
ledamot i bygg- och miljönämnden. 
 

Beslut 
Avsägelsen beviljas. 
 

Expedieras till  
Bygg- och miljönämnden, J. Nicoletti 
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Kommunfullmäktige 
Protokoll 
  
2024-02-28  

 

  
 
 

 
    Utdragsbestyrkande 

 

§ 28  2024.121 KS   
Avsägelse av uppdrag som ersättare i socialnämnden - Anton 
Bondesson (KD)  
Ärendebeskrivning 
Anton Bondesson (KD) har i skrivelse den 28 februari 2024 avsagt sig sitt uppdrag som 
ersättare i socialnämnden. 
 

Beslut 
Avsägelsen beviljas. 
 

Expedieras till  
Socialnämnden, A. Bondesson 
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Kommunfullmäktige 
Protokoll 
  
2024-02-28  

 

  
 
 

 
    Utdragsbestyrkande 

 

§ 29  2024.122 KS   
Avsägelse av uppdrag som ersättare i bygg- och miljönämnden - Dennis 
Alvdén (M)  
Ärendebeskrivning 
Dennis Alvdén (M) har i skrivelse den 28 februari 2024 avsagt sig sitt uppdrag som ersättare 
i bygg- och miljönämnden. 
 

Beslut 
Avsägelsen beviljas. 
 

Expedieras till  
Bygg- och miljönämnden, D. Alvén 
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Kommunfullmäktige 
Protokoll 
  
2024-02-28  

 

  
 
 

 
    Utdragsbestyrkande 

 

§ 30  2023.543 KS   
Avsägelse av uppdrag som ersättare i valnämnden - Margaretha Sjöberg 
(S)  
Ärendebeskrivning 
Margaretha Sjöberg (S) har i skrivelse den 14 december 2023 avsagt sig sitt uppdrag som 
ersättare i valnämnden. 
 

Beslut 
Avsägelsen beviljas. 
 

Expedieras till  
Valnämnden, M. Sjöberg 
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Kommunfullmäktige 
Protokoll 
  
2024-02-28  

 

  
 
 

 
    Utdragsbestyrkande 

 

§ 31  2024.120 KS   
Kommunalt kompletteringsval – Ledamot i bygg- och miljönämnden efter 
Magnus Carlsson (M), Dennis Alvdén (M)  
Beslut 
Dennis Alvdén (M) utses till ledamot i bygg- och miljönämnden, efter Magnus Carlsson (M) 
för tiden fram till och med den 31 december 2026. 
 

Expedieras till  
Bygg- och miljönämnden, D. Alvdén 
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Kommunfullmäktige 
Protokoll 
  
2024-02-28  

 

  
 
 

 
    Utdragsbestyrkande 

 

§ 32  2024.119 KS   
Kommunalt kompletteringsval – Ersättare i valnämnden efter Margaretha 
Sjöberg (S), Anders Almén (S)  
Beslut 
Anders Almén (S) utses till ersättare i valnämnden, efter Margaretha Sjöberg (S) för tiden 
fram till och med den 31 december 2026. 
 

Expedieras till  
Valnämnden, A. Almén 
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Kommunfullmäktige 
Protokoll 
  
2024-02-28  

 

  
 
 

 
    Utdragsbestyrkande 

 

§33     
Meddelanden 

   
Informationen noteras. 
 
Anmälningar 

• 2023.026 KS-006  Granskning av kommunens aktivitetsansvar för ungdomar 
• 2023.026 KS-012  §12 KUN - Svar på kommunrevisionens gransknings 

aktivitetsansvar för ungdomar 
• 2023.024 KS-009  §6 SN - Ej verkställda beslut, kvartal 4 
• 2024.009 KS-003  §15 VON - Arbetsskor inom vård- och omsorgsnämnden 
• 2024.009 KS-004  Utredning - Arbetsskor inom vård- och omsorgsnämnden 
• 2023.026 KS-008  Granskning av kommunens handläggning och utredning inför 

mottagande i anpassad grundskola 
• 2023.026 KS-013  §4 BUN - Granskning av kommunens handläggning och 

utredning inför mottagande i anpassad grundskola 
• 2024.009 KS-005  §6 BUN - Uppdrag om att utreda införandet av arbetsskor inom 

barn- och ungdomsnämnden 
• 2024.009 KS-006  Utredning - Arbetsskor inom barn- och ungdomsnämnden 
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